
 
 
 
 
 
 
Schriftelijke vragen art. 33 

Toelichting: 
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan.  
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan. 
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.   

Indiener: Rene Lesuis / D66 
Datum indiening vraag: 11 april 2025 
Datum verzending antwoord: 29 april 2025 
 
Onderwerp: Bestrijding van de invasieve exoot Japanse Duizendknoop 
 
De plant Japanse duizendknoop is een zogenaamde invasieve exoot die een expansieve wijze van groeien 
kent en op meerdere manieren schade kan veroorzaken. Op de site van de NVWA staat te lezen: 
 
‘De Japanse duizendknoop kan grote schade veroorzaken aan funderingen, verhardingen, infrastructuur, 
rioleringen en drainagebuizen. De top van het rhizoom (de wortels) is opmerkelijk zacht en flexibel en kan 
door bestaande scheuren in asfalt, beton of metselwerk groeien. 
Japanse duizendknoop die in bermen groeit, ontneemt automobilisten het zicht waardoor extra gemaaid 
moet worden, wat extra kosten met zich meebrengt. Ook veroorzaakt de plant economische schade bij 
jonge aanplant in de bosbouw. 
De Japanse duizendknoop is ook schadelijk voor de biodiversiteit. De plant loopt vroeg in het voorjaar uit en 
vormt een gesloten bladerdek. Daardoor worden andere planten verdrongen. Dit heeft ook gevolgen voor 
een aantal soorten ongewervelde dieren. 
 
Bestrijding is lastig en dient zo snel mogelijk na ontdekken opgestart te worden om verdere verspreiding te 
voorkomen. De provincie is eindverantwoordelijk voor bestrijding, maar gemeentes zijn natuurlijk een 
belangrijke schakel als het gaat om verspreiding van informatie aan haar bewoners.  
 
Voor een voorbeeld hiervan, zie de site van de gemeente Renkum:  
 
https://www.rheden.nl/Inwoners/Meldingen_overlast_werkzaamheden/Bestrijding_Japanse_duizendknoop 
 
In antwoorden op vragen van Paul Knuvers in 2018 werd er al aandacht gevraagd voor de Japanse 
Duizendknoop en zegt de gemeente Berkelland te vragen aan inwoners het de gemeente te melden als ze 
de Japanse duizendknoop waarnemen.  
 
Vraag: 
Hoeveel meldingen komen er sindsdien binnen en waar wordt aandacht aan dit onderwerp gegeven we 
kunnen nergens, zoals in Renkum, iets op de site vinden? 

Antwoord (in te vullen door college): 
Op dit moment staat er geen informatie op onze website. We gaan dat wel doen. Mensen kunnen al via een 
Melding Openbare Ruimte (MOR) laten weten dat zij een Japanse duizendkoop hebben gezien. Dit is tot nu 
toe 4 keer gebeurd. Verder zijn er 3 informatieverzoeken binnengekomen. Wij registreren niet het aantal 
mensen dat belt over de Japanse duizendknoop en direct te woord wordt gestaan. Er zijn 6 

https://www.rheden.nl/Inwoners/Meldingen_overlast_werkzaamheden/Bestrijding_Japanse_duizendknoop


 
 
 
 
 
 
Schriftelijke vragen art. 33 

Toelichting: 
1. Agenda vragen (art. 34) zijn alleen bedoeld voor vragen over punten die op de agenda staan.  
2. Schriftelijke vragen (art. 33) zijn vragen die niet bedoeld zijn voor punten die op de agenda staan. 
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken plaatsen.   

terugbelverzoeken hierover geregistreerd. Als er een vermoeden is van de Japanse duizendknoop op een 
gemeentelijke locatie, die nog niet door ons is vastgelegd, dan gaan we kijken of het echt om deze plant 
gaat. Zo ja, dan wordt de locatie opgenomen in onze systemen zodat wij verspreiding van de plant 
tegengaan. De melder wordt altijd op de hoogte gesteld van ons onderzoek. 
_____________________________________________________________________________________ 
 
Volgens een bericht in NieuwsuitBerkelland van 20 november 2024: ‘heeft Berkelland afspraken met de 
plattelandsorganisaties over het bestrijden van de Japanse duizendknoop en de reuzenberenklauw’ 
 
Vraag: 
Uit het bericht van NieuwsuitBerkelland blijkt dat de gemeente afspraken heeft met plattelandsorganisaties. 
Wat wordt precies bedoeld met ‘afspraken met plattelandsorganisaties’: welke organisaties zijn dat en 
welke afspraken zijn precies gemaakt? 

Antwoord: 
Er is aan LTO toegezegd dat we aandacht hebben voor het Jacobskruiskruid. Op aangeven van 
melders/belanghebbenden wordt in overleg het Jakobskruiskruid vroegtijdig gemaaid zodat vanuit deze 
locatie uitzaaiing wordt voorkomen. Dit is tot nu toe 1 keer gebeurd. Waar nodig worden meldingen 
binnengekomen bij het LTO samen bekeken. Voor de Japanse duizendknoop geldt hetzelfde.  
_____________________________________________________________________________________ 
Vraag: 
De Japanse duizendknoop kan ook in de bebouwde kom voorkomen, beseft de gemeente dit? De plant kan 
juist aan bebouwing grote schade aan richten, bovendien is bouwen op grond besmet met deze exoot 
eigenlijk niet verantwoord. In het Verenigd Koninkrijk moet zelfs eerst de volledige besmette grondlaag 
verwijderd worden en ontsmet, voordat er gebouwd mag worden.  Recentelijk komen wij het volgende 
artikel tegen in de Tubantia 
 
Koper van miljoenenvilla vindt horrorplant in de tuin en stapt naar de rechter | Het beste van Tubantia | 
tubantia.nl  
 
Het kan dus echt gaan om grote  financiële schade als de Japanse Duizendknoop in tuinen of bouwgrond 
aanwezig is. Heeft de gemeente heeft hier een beeld van, ook voor wat betreft de eigen eigendommen?  

Antwoord: 
Wij zijn ons zeker bewust van de risico's die de plant met zich meebrengt. Daarom brengen wij in kaart 
waar gemeentelijke locaties zijn waar de Japanse duizendknoop voorkomt. Dit geldt voor alle locaties 
binnen en buiten de kom. Indien er werkzaamheden of verkoop van gronden plaatsvindt kan deze kaart 
geraadpleegd worden. Indien nodig kunnen de werkzaamheden of verkoopovereenkomsten worden 
aangepast. Indien de Japanse duizendknoop wordt waargenomen op gronden van derden, zal de eigenaar 
worden benaderd met een informatieve brief met daarin een overzicht van risico's en toepasbare 
beheersmaatregelen. 
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